

Neighbourhood Watch Bulletin – November 19, 2018

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca or Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Can you identify this man?**
 - 2. Missing man**
 - 3. 2018 Community Police Awards**
-

1. Can you identify this man?

The Ottawa Police Service Major Crime Unit is seeking the public's assistance in identifying a male (as shown in pictures). The male may reside in Toronto or in western Canada, possibly Alberta or Saskatchewan.

Investigators would like to speak with this male concerning the October 29th murder of Guled Ahmed on Carruthers Avenue.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Major Crime Section at 613-236-1222, ext. 5493 or the Major Crime Tipline at 613-236-1222 ext. 5477. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.



2. Missing man

The Ottawa Police Service is asking for public assistance in locating a missing male, Alexander Okonski, 27 years old of Ottawa.

Alexander was last seen on Tuesday, November 13 where his kayak was found in the west end of Ottawa, near the Britannia Water Purification Plant on Wednesday morning.

Alexander is described as a white male, athletic build, last seen wearing a camouflage jacket & black pants.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call the Ottawa Police Service, West Investigations Section at 613-236-1222 extension 2666.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS) or by downloading the Ottawa Police App.



3. 2018 Community Police Awards

On November 13, Ottawa Police Chief Charles Bordeleau and Ottawa Police Services Board Chair Eli El-Chantiry hosted the 2018 Community Police Awards Ceremony. The awards are as follows: Special Recognition, Certificates of Merit, Thomas G. Flanagan, S.C. Scholarship, Community Service Award, and Certificates of Valour. Bob Monette, Deputy Mayor of Ottawa will also be in attendance.

The Chief of Police acknowledged Dr. Aisha Sherazi who has voluntarily provided endless support to the Ottawa Police Service. She is receiving a Special Recognition for her many years dedicated to enhancing the relationship between the Ottawa Police Service and the diverse communities of Ottawa.

The Certificate of Merit were presented to the following 5 members of the community or police service who, in an act of unselfishness, provided assistance or demonstrated a unique concern for the safety and well-being of another individual or the community:

For their assistance during medical emergencies:

- Cst. Tina Pippy
- Brent Carriveau
- Daniel Brenner
- Mackenzie Vonk

- Fabien Kalala Cimankinda

The Thomas G. Flanagan, S.C. Scholarship Certificate was presented to Nesreen Hammoud, a member of the community who has expressed an interest in a policing career.

Since 1993, this award has been presented annually to Aboriginal or racialized women to continue their post-secondary education in a law-related field. The winner was selected by a committee comprised of a representative of the Police Services Board, Executive Command, a community representative, and the Diversity and Race Relations Section. The selection was based on the resume outlining extensive volunteer work and an essay outlining knowledge of the Ottawa Police Service's community policing philosophy.

The Community Service Award was awarded to the following 2 members of the public who have made a significant contribution to the Service, and demonstrated continued excellence in their dedication to the Ottawa Police Service:

- For her support of impoverished youth: Ms. Christina Holmes;
- For his support of homeless women and girls: Mr. Stephen Mahood.

The Certificate of Valour was presented to the following 6 members of the community or police service who, in an act of personal bravery or highly-meritorious service, provided assistance to another individual or member of the Ottawa Police Service:

- For his assistance during a swarming incident: Mr. Eric Hagel;
- For his assistance to an arresting officer: Mr. Hung-Wen Liao;
- For his assistance at a serious motor vehicle collision: Mr. Dalton Duraj;
- For her assistance with a person in distress: Ms. Nicole Déry;
- For their assistance during a violent incident: Ms. Giti Mirshahi and Mr. Joshua Loucks.

- 1. Connaissez-vous cet homme ?**
- 2. Un homme manque à l'appel**
- 3. Prix de la police et de la collectivité 2018**

1. Connaissez-vous cet homme ?

L'Unité des crimes majeurs du Service de police d'Ottawa Ottawa Police Service sollicite l'aide de la population afin de déterminer l'identité d'un homme (qui apparaît dans les photos ci-jointes.) Il se peut que celui-ci habite à Toronto ou dans l'Ouest canadien, possiblement en Alberta ou en Saskatchewan.

Les enquêteurs souhaitent s'entretenir avec l'homme en question au sujet du meurtre de Guled Ahmed survenu le 29 octobre dernier sur l'avenue Carruthers.

Toute personne détenant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec la Section des crimes majeurs du Service de police d'Ottawa au 613-236-1222, poste 5493, ou par la ligne-info des crimes majeurs, au poste 5477. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.



2. Un homme manque à l'appel

Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population en vue de localiser un homme porté disparu. Il s'agit d'Alexander Okonski, âgé de 27 ans et d'Ottawa.

Alexander fut aperçu pour la dernière fois le mardi 13 novembre, et son kayak fut retrouvé mercredi matin dans le secteur Ouest d'Ottawa, près de l'usine de purification de Britannia.

Alexander a été décrit comme étant un homme de race blanche à la carrure athlétique, et vêtu, aux dernières nouvelles, d'un blouson camouflage et d'un pantalon noir.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec la Section des enquêtes de la division Ouest de la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 2666. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.



3. Prix de la police et de la collectivité 2018

Le 13 novembre, le chef du Service de police d'Ottawa, Charles Bordeleau, et le président de la Commission de services policiers d'Ottawa, Eli El-Chantiry, ont animé l'édition 2018 de la cérémonie de remise des prix de la police et de la collectivité. Les récompenses présentées étaient les suivantes : la Reconnaissance particulière, les Certificats de mérite, la bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C., le Prix des services communautaires, et les Certificats du courage. Bob Monette, maire-adjoint d'Ottawa, sera également de la partie.

Le chef de police a remercié la Dre Aisha Sherazi, qui a apporté, de son plein gré, un soutien inépuisable envers le Service de police d'Ottawa. Elle s'est vue décerner une Reconnaissance particulière pour les nombreuses années qu'elle a consacrées à renforcer les liens entre le Service de police d'Ottawa et les diverses collectivités d'Ottawa.

Le Certificat de mérite a été présenté aux cinq membres de la collectivité ou du service de police suivants. Ce prix est décerné afin de récompenser un geste d'entraide désintéressée ou une manifestation de sollicitude particulière à l'endroit de la sûreté et du bien-être d'autrui ou de la collectivité.

Pour leur aide lors de crises médicales :

- L'agente Tina Pippy
- Brent Carriveau
- Daniel Brenner
- Mackenzie Vonk
- Fabien Kalala Cimankinda

Lors de la cérémonie, le Certificat de la bourse d'études Thomas G. Flanagan É.C. a été attribué à Nesreen Hammoud, membre de la collectivité qui a manifesté son intérêt envers une carrière au sein de la police.

Depuis 1993, la bourse d'étude est remise annuellement à une femme autochtone ou membre d'une minorité visible pour l'aider à poursuivre ses études postsecondaires dans un domaine relatif à l'ordre public. La lauréate fut choisie par un comité formé de représentants de la Commission des services policiers, des Services de direction, et de la Section de la diversité et des relations interraciales. Leur choix s'appuya sur un curriculum vitae détaillant une expérience approfondie au niveau du bénévolat, ainsi que sur une composition écrite démontrant une bonne connaissance de la philosophie de police communautaire du Service de police d'Ottawa.

Le Prix des services communautaires a été présenté aux deux membres suivants de la collectivité, qui ont fait un apport significatif au Service, et manifesté une excellence dans leur dévouement à l'endroit du Service de police d'Ottawa :

- Pour son soutien à l'endroit de jeunes défavorisés : Mme Christina Holmes
- Pour son soutien à l'endroit de femmes et de filles sans foyer : M. Stephen Mahood

Le Certificat du courage a été présenté aux six membres de la collectivité ou du service de police suivants. Ce prix est décerné pour un acte d'une bravoure exceptionnelle ou de service hautement méritoire accompli pour venir en aide à autrui ou à un membre du Service de police d'Ottawa.

- Pour son aide lors d'un incident de vol en groupe : M. Eric Hagel;
- Pour son aide à l'endroit d'un agent lors d'une arrestation : M. Hung-Wen Liao;
- Pour son aide à la suite d'une grave collision automobile : M. Dalton Duraj;
- Pour son aide envers une personne en détresse : Mme Nicole Déry;

- Pour leur aide lors d'un violent incident : Mme Giti Mirshahi et M. Joshua Loucks.
-

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.